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URU alm. del – endeligt svar på spørgsmål 129 fra Christian 

Juhl (EL) stillet den 22. februar 2019 til udviklingsministeren. 
 
 
Spørgsmål 
Ministeren bedes redegøre for, om det af hensyn til klimabelastningen vil 
være en bedre idé, at IFU investerer i plantebaseret storskala 
fødevareproduktion frem for animalsk fødevareproduktion som f.eks. 
svinefarme i Kina, da man dermed reducerer CO2-udledningen globalt? 
 
 
Svar 
Jeg synes, det lyder som en rimelig antagelse, at plantebaseret 
fødevareproduktion generelt har en mindre klimabelastning end animalsk 
produktion.  
 
IFU’s mandat er ”at fremme investeringer, der understøtter bæredygtig 
udvikling i udviklingslande og bidrager til realisering af verdensmålene.” 
Det fremgår af lov om internationalt udviklingssamarbejde. Nogle af 
verdensmålene handler om klima, mens andre handler om for eksempel 
fattigdomsreduktion, miljø, ligestilling. Disse mål skal ses i sammenhæng. 
Sådan er det også, når IFU foretager investeringer: der anlægges en 
helhedsbetragtning. I eksemplet med moderne svinebrug spiller det f.eks. 
ind, at disse er bedre for CO2-udledningen end traditionelle brug.   
 
Hvis der viser sig muligheder for gode investeringer i plantebaseret 
fødevareproduktion er jeg i øvrigt sikker på, at IFU vil være meget 
interesseret.  
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Med venlig hilsen 
 
 
 

Ulla Tørnæs 


